
Besvarelse af spørgsmål nr. 222 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 13. januar 2006

Spørgsmål 222: 
"Der udbedes ministerens kommentar til vedlagte notat fra tandlæge Bent 
Christiansen, Horsens, og DSOM, herunder synspunktet om, at det er do-
kumenteret, at holdbarheden af plastfyldninger i kindtænder – herunder 
slidstyrken – er mindst lige så god som for amalgamfyldningers vedkom-
mende, når det håndteres korrekt"

Svar:
”Som nævnt i besvarelsen af spørgsmål 220 (alm. del) har jeg taget initiativ 
til, at der i foråret 2006 nedsættes en arbejdsgruppe, der skal afklare mu-
lighederne for en yderligere udfasning af anvendelsen af amalgam i tand-
plejen. Arbejdsgruppen vil bestå af repræsentanter fra Sundhedsstyrelsen, 
herunder styrelsens sagkyndige i miljømedicin samt repræsentanter fra 
tandlægeskolerne. Arbejdsgruppen skal blandt andet afklare mulighederne 
for at skelne mellem tilfælde, hvor amalgam kan anvendes som fyldnings-
materiale, og tilfælde hvor plast kan anvendes som fyldningsmateriale”. 
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